
رئيس قوه قضائيه: 

چرا حج 94 را نمي توان فراموش كرد ؟
حج، يكي از فروع دين و شعائر برجسته ديني است كه نقش مهمي در 
انسجام امت اسلامي و التيام بخشي به دردهاي جهان اسلام دارد. اين 
كنگره عظيم به رغم آنكه قدمتي حتي بيش از تاريخ اسلام را داراست، 
اما در سده هاي اخير، به واس��طه دخالت هاي حكومت هاي طاغوتي و 
عناصر وابسته به آن از روح حقيقي خود تهي شده بود و علي الخصوص 
در يك قرن اخير با س��لطه وهابيت تكفيري بر حرمين شريفين، اين 
كنگره عظيم كه بايد وفاق آفرين و وحدت بخش جهان اسلام و محل 
حل چالش هاي اساسي مسلمين باشد، به كانون تفرقه افكني و كاشتن 
بذر كينه تكفير تبديل شده بود. تأكيد امام راحل عظيم الشأن مبني بر 
احياي حج ابراهيمي، خصوصاً با تأكيد بر نزديك كردن هرچه بيشتر 
با معارف اس��لام ناب محمدي)ص( كه در كليت و مناسك آن تجلي 
مي يافت، روح جديدي در اين فريضه الهي دميد، به گونه اي كه اكنون 
به جرئت مي توان گفت در س��ه دهه اخير حج تا ح��د زيادي جايگاه 

حقيقي خود را يافته است. 
بااين حال رژيم آل سعود و دس��تگاه وهابيت تكفيري وابسته به آن در 
آشكار و صهيونيسم بين الملل و نظام سلطه در وراي ماجرا، از اين روند 
راضي نبوده اند و هرازچندگاهي تلاش هاي زيادي براي مانع تراش��ي 
در اين مس��ير رخ مي دهد. نمونه بارز اين ماجرا را در سال 1366 و در 
فاجعه كش��تار حجاج بيت الله الحرام در راهپيمايي برائت از مشركين 

مي توان مشاهده نمود. 
نمونه ديگر اين رويكرد را مي توان در حج خونين و تلخ س��ال 1394 
هجري شمسي مش��اهده كرد كه در طي آن هزاران حاجي از سراسر 
جهان و خصوصاً ايران اس��لامي، به ش��هادت رس��يدند. رهبر معظم 
انقلاب اس��لامي در ديدار اخير كارگزاران و مس��ئولان حج فرمودند: 
»ما قضاياي تلخ حجّ سال 94 را فراموش نمي كنيم. داغي در دل امّت 
اسلامي و در دل ما ايراني ها به وجود آمد كه فراموش شدني نيست، اين 
زخم خوب شدني نيست. البتّه آن س��ال مسئولين حج خيلي زحمت 
كش��يدند، خيلي تلاش كردند، ولي خ��ب حادثه، حادث��ه  فاجعه بار 
و بزرگي بود. امنيت حجّاج بر عهده  آن كش��وري اس��ت كه حرمين 
شريفين در اختيار او و تحت سلطه و قدرت او است؛ آن دولت است كه 
بايس��تي امنيت را حفظ كند؛ اين مطالبه  جدّي و هميشگي ما است. 

امنيت حجّاج بايد حفظ بشود.«
اما حج 94 چرا قابل فراموشي نيست؟ در سال 1394 هجري شمسي، 
يكي از تلخ ترين و غمبارترين ادوار اقامه اين فريضه رقم خورد و طي دو 
فاجعه ناگوار هزاران تن از حجاج بيت الله الحرام، به شهادت رسيدند. 
در فاجعه نخست، سقوط جرثقيل در صحن مسجدالحرام به شهادت 
بيش از 100نفر از حجاج انجاميد و در فاجع��ه دوم كه بزرگ تر بود، 
بيش از 7هزار نفر از حجاج در سرزمين منا گرفتار حادثه اي مشكوك 
شده و در اثر ازدحام و عدم امدادرساني مناس��ب، در حالت احرام به 
شهادت رس��يدند. اين حج تلخ، البته براي ايرانيان تلخ تر بود، چراكه 
كشور ما در صدر فهرست كشورهاي قرباني هر دو حادثه بود و حجاج 
ايراني تلخ كامي از دست رفتن همسفران شان و تبديل شدن عيد قربان 

به عزاي عمومي را از ياد نمي برند. 
بررس��ي ها نش��ان مي دهد فاجعه منا، مرگبارترين حادث��ه در تاريخ 
حج ابراهيمي اس��ت. با گذش��ت دو س��ال از اين فاجعه دهشتناك، 
رژيم آل سعود به عنوان حاكم مس��لط بر حجاز، مسئوليت اين فاجعه 
را نپذيرفت��ه و از هرگونه پاس��خگويي به جهان اس��لام مي گريزد اما 
امت اس��لامي، به خصوص خانواده شهداي منا، فهرس��تي بلندبالا از 
پرسش ها و ابهامات را در ذهن خود دارند و طرح و واكاوي در هر يك به 
كيفرخواستي سنگين عليه اين رژيم ننگين و مسئوليت ناپذير تبديل 
خواهد ش��د. در علت وقوع فاجعه منا بايد گفت بر اساس بررسي هاي 
حقوقي مجموع روايات و اس��تنادات ش��اهدان عيني، فعل مأموران 
دولتي عربس��تان مبني بر انس��داد درهاي خروجي اصلي براي عبور 
كاروان امنيتي، موجب اين فاجعه ش��ده و چون مأموران وابس��تگان 

دولت هستند، فعل آنها فعل دولت محسوب مي شود. 
سهل انگاري و بي تفاوتي مأموران سعودي در برخورد با اين فاجعه هم 
به گفته شاهدان عيني و هم به شواهد فيلم ها و تصاوير موجود، مسلم 
و محرز است. تصاوير شهداي فاجعه نشان مي دهد تعداد زيادي از آنها 
با لبان خشكيده و عطشان دعوت حق را لبيك گفته اند و اين مطلب با 
توجه به دماي 43 درجه اي روز فاجعه در سرزمين حجاز معنا و مفهوم 

خاص خود را مي يابد. 
علاوه بر اينها گروه هاي امدادي و پزشكي ايراني از همان ساعات اوليه 
وقوع اين فاجعه، براي كمك به حال مجروحان اين حادثه و پس ازآن 
در بيمارستان هاي سعودي حاضر شدند تا نه تنها به حجاج ايراني بلكه 
تا حد امكان به مجروحان ساير كشورها نيز خدمت رساني كنند، اما با 

ممانعت مسئولان سعودي مواجه شدند. 
همچنين دستور مسئولان سعودي مبني بر جمع آوري دوربين هاي 
مداربس��ته در محل وقوع فاجعه منا نيز بر عمق شائبه ها در خصوص 
ماهيت اين حادثه مي افزايد. وقتي اين موضوع را در كنار اقدام برخي 
مأموران سعودي ها در جمع آوري و ضبط برخي تلفن هاي همراه افراد 
قرار مي دهيم، اين ذهنيت شكل مي گيرد كه سعودي ها چه واهمه اي 

از فيلم هاي ضبط شده مربوط به اين فاجعه دارند؟
همان گونه كه پيش تر نيز اش��اره ش��د، حادثه من��ا، خون بارترين و 
مرگبارترين فاجعه تاريخ حج ابراهيمي اس��ت و نكت��ه قابل تأمل آن 
است كه اين حادثه در عصر رسانه ها و ارتباطات رخ  داده، بااين حال در 
بسياري از نقاط دنيا و حتي در كشورهاي غربي، آن گونه كه بايدوشايد 
ديده و شنيده نش��د. اين بدان معناست كه فش��ار لابي هاي پنهان و 
آشكار سعودي ها و متحدانشان و نيز تطميع رسانه ها با پترودلارهاي 

سعودي، عملًا فاجعه را به سانسور كشانده است. 
از جمله حقوق كنس��ولي شناخته شده، دسترس��ي به اجساد و اجازه 
انتقال آن به كشور متبوع اس��ت. بااين حال در روزهاي نخست، بناي 
سعودي ها بر آن بود كه كل شهداي منا را بدون سروصداي رسانه اي 
در مكه به خاك بسپارند و مستندات موجود نشان مي دهد در روزهاي 
نخست نيز فاز اول اين تصميم اجرايي شده و شتاب زده چند صد تن 
از پيكرهايي كه به دليل نگهداري نامناس��ب و غيراصولي در كانتينر 
نگهداري مي شد، به خاك سپرده شده است. پس از هشدار رهبر معظم 
انقلاب اسلامي به سعودي ها، در خصوص عمل به وظايف خود در قبال 
پيكر، ناگهان ورق برگش��ت و آنها مجبور به پذيرش نظر مس��ئولان 
ايراني و خانواده هاي شهدا شده و البته با فرازوفرود زيادي پيكرها را به 

جمهوري اسلامي ايران تحويل دادند. 
اكنون كه تصميم كارشناسان و مديران قواي س��ه گانه و شوراي عالي 
امنيت ملي بر اعزام مجدد ايرانيان به حج قرارگرفته است، حفظ عزت، 
امنيت و كرامت حجاج ايراني در رأس همه مسائل بعثه حج ايران است، 
اما   بركات حج بيت الله الحرام س��بب نش��ده و نخواهد شد تا تلخ كامي 
جنايت شجره خبيثه آل سعود را از ياد ببريم. بدون شك خداوند متعال 

بهترين داوران و انتقام گيرنده مظلوم از ظالمان است. 
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دبير هيئت دولت اعلام كرد
  تهران شنبه آينده تعطيل است

كلي�ه دس�تگاه هاي دولت�ي و نهاده�اي عموم�ي در روز ش�نبه 
چهارده�م م�رداد 1396 در ش�هر ته�ران تعطي�ل اس�ت.

 به گزارش ايس��نا، محس��ن حاجي ميرزايي، دبير هيئت دولت اعلام 
كرد با توجه به شركت گسترده هيئت هاي خارجي در مراسم تحليف 
دوازدهمين دوره رياس��ت جمهوري و به منظور برگزاري مناس��ب و 
شايسته مراسم مذكور و ايجاد تسهيلات لازم در رفت و آمد هيئت هاي 
خارجي و رفاه حال ش��هروندان تهراني، كليه دس��تگاه هاي دولتي و 
نهادهاي عمومي) غي��راز اورژانس و نهادهاي امدادي( در روز ش��نبه 

چهاردهم مرداد 1396 در شهر تهران تعطيل است. 

فرمانده نيروي دريايي سپاه: 
اقتدار دريايي سپاه در خليج فارس حاكم است

فرمانده نيروي دريايي سپاه پاسداران 
امريكايي ه�ا  ش�ناورهاي  گف�ت: 
ك�ه ه�زاران كيلومت�ر آن طرف تر از 
خليج فارس حض�ور دارند، به س�بب 
ت�رس در موض�ع دف�اع ق�رار دارند. 
س��ردار علي فدوي روز گذشته در جمع 
خبرنگاران در بوش��هر با بيان اينكه آبراه 

خليج فارس همانند گذش��ته تحت كنترل نيروي دريايي سپاه است، 
اظهار داشت: اقتدار، تسلط و كنترلي كه در خليج فارس بوده، همچنان 

برقرار است و اين روند روز افزون است.
 فرمانده نيروي دريايي سپاه پاسداران با بيان اينكه اين حضور و اقتدار 
ايران در كل خليج فارس از تنگه هرمز تا درياي عمان وجود دارد، بيان 
كرد: اقتدار ايران در خليج فارس توس��ط نيروي دريايي سپاه و درياي 
عمان توسط نيروي دريايي ارتش وجود دارد به گونه اي كه صدها فروند 
شناور بين نيروي دريايي سپاه و ارتش تقسيم ش��ده و 24 ساعته در 
دريا حضور دارند و اين اقتدار اعمال و روزافزون مي شود. سردار فدوي 
با بيان اينكه آمادگي نيروي دريايي س��پاه دائمي و روزافزون اس��ت، 
افزود: به لحاظ تكاليفي كه برعهده نيروي مس��لح و يگان هاي دريايي 
گذاشته شده، ضمن آمادگي بالا و دائمي، اقتدار ايران در خليج فارس و 
درياي عمان برقرار است. وي با بيان اينكه آمادگي  نيروي دريايي سپاه 
هيچ وقت تعطيل نمي شود، گفت: س��لاح و تجهيزات جديد نظامي و 
دفاعي نيروي دريايي س��پاه در رزمايش هاي طراحي شده رونمايي و 

اعلام مي شود. 
فرمانده نيروي دريايي س��پاه پاسداران در پاس��خ به تسنيم مبني بر 
ادعاي اخير امريكايي ها خاطر نشان كرد: عمل امريكايي ها تيراندازي 
نبوده بلكه هلي كوپتري كه در منقطه مقابل به پرواز در مي آيد همواره 
منورها و فلرهايي را ارس��ال مي كنند ك��ه دفاعي اس��ت. وي با بيان 
اينكه امريكايي ه��ا در خليج فارس در موضع ت��رس و دفاع قرار دارند، 
تصريح كرد: شناورهاي امريكايي ها كه هزاران كيلومتر آن طرف تر از 
خليج فارس حضور دارند، به سبب ترس، در موضع دفاع قرار دارد. خليج 
فارس مربوط به ايران و كش��ورهاي منطقه است، يك مجموعه بيگانه 
در اين منطقه وجود دارد و ترسي كه وجود داشته طبيعي است چراكه 

وقتي كسي هراس و ترس دارد، در موضع دفاع قرار مي گيرد. 

 آيت الله مجتهدشبستري: 
سهم خواهي هاي سياسي   توهين به مردم است

انتظ�ار م�ي رود آق�اي روحان�ي ب�ه تعهدات�ي ك�ه ب�ه م�ردم 
داده پايبن�د باش�د و تس�ليم  فش�ارهاي سياس�ي نش�ود.

 آيت الله محسن مجتهدشبس��تري، عضو مجلس خبرگان رهبري در 
گفت وگو با تسنيم، با بيان اينكه كابينه دوازدهم بايد به معناي واقعي 
كلمه كارآمد باشد، گفت: برخي گروه هاي سياسي كه به رئيس جمهور 
فش��ار مي آورند تا در كابينه سهم بيشتري داش��ته باشند، دغدغه اي 
براي رفع مشكلات مردم و جامعه ندارند و تنها توسعه قدرت سياسي 
خود را در دس��تور كار قرار دارند كه اين گونه اقدامات توهين به مردم 
اس��ت. وي افزود: اكنون ما در حوزه مسائل اقتصادي شاهد نابساماني 
هستيم؛ در بخش آموزش و پرورش و علوم نيز موانع علمي براي ارتقاي 
علمي جوانان و جامعه وجود دارد كه بايد رفع شود؛ نگراني هاي مردم 
و رهبر معظم انقلاب از كاهش رشد علمي كشور را بايد جدي گرفت و 
با پذيرش فشارهاي سياسي توسط برخي جناح هاي خاص نمي  توان 
اين نگراني ها را رفع كرد، چ��را كه مردم كابين��ه كارآمد و متخصص 
مي خواهند، اما گروه هاي سياسي، كابينه جناحي و باندي كه اهداف 
سياسي برخي اشخاص را دنبال كند. آيت الله مجتهدشبستري با بيان 
اينكه رئيس جمهور گفته كابينه دوازدهم فراجناحي خواهد بود، تصريح 
كرد: اميدواريم كابينه دوازدهم، كابين��ه فراگير، فراجناحي و كارآمد 
باشد و اين طور نباشد كه برخي گروه هاي سياسي به كابينه به عنوان 
بخشي از جريان و حزب خود نگاه كنند، چرا كه مردم چنين انتظار و 

مطالبه اي نداشته و ندارند. 

عضو شوراي مركزي جبهه مردمي: 
ميرسليم مواضع خود را 

درباره جبهه مردمي اصلاح كند
يك عضو ش�وراي مرك�زي جبهه مردم�ي گفت: ح�زب مؤتلفه 
اس�لامي اع�لام ك�رده اس�ت ك�ه از صحبت ه�اي اخي�ر آق�اي 
ميرسليم سوءاس�تفاده ش�ده اس�ت و رس�انه هاي تفرقه افكن 
ب�ا فضاس�ازي ب�ه تضعي�ف نه�اد مق�دس س�پاه پرداخته ان�د. 
به گزارش فارس، سيد محمد حسيني در پايان جلسه هفتگي هيئت 
رئيس��ه ش��وراي مركزي اين جبهه اظهار داش��ت: امروز در خصوص 
ساختار جبهه مردمي در استان ها و شهرس��تان ها بحث و تبادل نظر 
شد، همچنين در اين جلسه در خصوص اظهارات منسوب به ميرسليم 
در رابطه با جبهه مردمي، برخي شخصيت ها و سپاه پاسداران انقلاب 
اس��لامي، مقرر ش��د كه طي نامه اي به دبيركل حزب مؤتلفه اسلامي 
نظرات جبهه مردمي منعكس گردد و اين حزب موضع خود را در مورد 

اين اظهارات اعلام نمايد. 
حسيني در خصوص مطالب منس��وب به ميرسليم در خصوص منابع 
مالي و پش��تيباني جبهه مردمي گفت: اين مجموعه فراگير متكي به 
سرمايه بزرگ نيروي انس��اني متعهد، متدين و انقلابي سراسر كشور 
و حمايت هاي مردمي است و نخستين بار رس��انه هاي معاند خارج از 
كشور و عناصر ضد انقلاب خارج  نش��ين به قصد تضعيف توان دفاعي 
كشور و به ويژه سپاه قهرمان، شائبه حمايت اين نهاد انقلابي از جبهه 
مردمي را مطرح كردند. عضو شوراي مركزي جبهه مردمي تأكيد كرد: 
درست در شرايطي كه پاسداران جان بركف با حمايت از جبهه مقاومت، 
عرصه را بر تكفيري ها در منطقه تنگ كرده اند و براي حفاظت از امنيت 
كش��ور پنجه در پنجه ضد انقلاب افكنده اند و مورد تحريم امريكا قرار 
گرفته اند، طرح اين موضوعات حاكي از آدرس غلط دادن براي خدشه 
وارد كردن به پايگاه گس��ترده و با نفوذ مردمي و بازوي قدرتمند نظام 
اسلامي است و مطالب انتساب داده شده به آقاي ميرسليم كه خود يك 
نيروي انقلابي و سابقه دار در مباحث سياسي است، بايد از سوي خود 
وي و حزب متبوعش تكذيب و جبران شود. وي اظهار اميدواري كرد 
پس از پايان مباحث نظري و ترسيم دقيق راهبردها، برنامه ها و ساختار 
جبهه مردمي، شاهد اقدامات موثر و فعاليت هاي چشمگير در حوزه هاي 

گوناگون خواهيم بود. 

محمد جواد اخوان

   قضائی

  بايد پاسخ محكمي به اقدامات امريكا  داده شود

رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه مسئولان نظام 
بايد پاسخ محكمي به تهديدات و اقدامات اخير 
امريكا بدهند، بر ل�زوم توجه به ت�وان داخلي 
ب�راي تحقق سياس�ت هاي اقتص�اد مقاومتي 
تأكيد كرد و گفت: در جلس�ه س�ران قوا تهيه 
و اجراي بس�ته هاي حمايتي � تش�ويقي براي 
تحقق اقتص�اد مقاومت�ي و تحريك اش�تغال 
و تولي�د پيش�نهاد ش�د ك�ه اميدواري�م ب�ا 
تش�كيل كميته اي متش�كل از نمايندگاني از 
ق�واي مختلف، اي�ن موضوع به نتيجه برس�د. 
به گ��زارش اداره كل روابط عمومي ق��وه قضائيه، 
آيت الله آملي لاريجاني در جلس��ه مسئولان عالي 
قضايي با تبريك ايام ولادت باسعادت حضرت علي 
بن موسي الرضا )ع( بر ضرورت توجه به معارف ائمه 
اطهار)ع( به عنوان معادن حقيقي حكمت و معرفت 
تأكيد كرد و گفت: باطن انساني هرقدر مسير تكامل 
را طي كند نهايتاً به باب ائمه اطهار )ع( خواهد رسيد 

كه همان باب فيض الهي است. 
آيت الله آملي لاريجاني با اشاره به روايتي از حضرت 

امام رضا )ع( خاطر نش��ان كرد: امروز مسئله فقر 
و محروميت در جوامع اس��لامي، يك مسئله قابل 
توجه است و خصوصاً براي كشور ما كه يك كشور 
اسلامي و داراي معادن غني است، پديده محروميت 
و فقر زيبنده نيست. اگر اغنيا، حقوق فقرا و ضعفا 
را بپردازند و حكومت اس��لامي نيز وظايف خود را 
به درس��تي انجام دهد نبايد هيچ فقير و محرومي 

داشته باشيم. 
آيت الله آملي لاريجاني در بخش ديگري از سخنان 
خود با اش��اره به ادامه رفتار خصومت آميز امريكا 
تصريح كرد: امريكا همان روش��ي را كه س��اليان 
طولاني اس��ت نس��بت به مردم و نظام ما در پيش 
گرفته همچنان ادامه مي ده��د. اكنون نيز پس از 
برج��ام اقداماتي صورت مي دهند ت��ا هم برجام را 
به نحوي نق��ض كنند و هم تحريم ه��اي ظالمانه 
را به نوعي توس��عه دهند. اين نشان مي دهد كه از 
رفتار ملت بزرگ ايران درس نگرفته اند و فراموش 
كرده اند كه اين مردم در سال هايي كه به شدت زير 
فشار مش��كلات اقتصادي قرار داشتند و در دوران 

دفاع مقدس با تمام مشكلاتي كه در عرصه دفاعي 
وجود داشت، مقاومت كردند و امروز نيز اين نظام 
و اين مل��ت قوي تر از هر زم��ان ديگري در منطقه 

مي درخشند. 
رئيس قوه قضائيه اظهار كرد: همه مس��ئولان در 
دولت، مجلس و ق��وه قضائيه به ص��ورت متحد و 
يكپارچه پاسخ محكمي به اقدامات امريكا خواهند 
داد. جمه��وري اس��لامي بارها نش��ان داده كه به 
فشارهاي دشمنان اعتنايي نخواهد كرد و خود را 

تابع جوسازي هاي بين المللي نمي داند. 
آيت الله آملي لاريجاني در ادامه با اشاره به تحركات 
اخير رژيم صهيونيس��تي در فلس��طين و افزايش 
فشارها بر مردم مظلوم اين سرزمين تصريح كرد: 
رژيم غاصب صهيونيستي به دنبال تغيير وضعيت 
حقوقي مسجدالاقصي است. گويي سران كشورهاي 
مسلمان در خواب به سر مي برند و مسئله فلسطين 
را فراموش كرده اند. البته اين دقيقاً همان سياستي 
است كه رژيم صهيونيستي سال ها به دنبال آن بود و 
همواره تلاش مي كرد كه با طرح مسائل جعلي نظير 

ايران هراسي، مسئله فلسطين را به حاشيه بكشاند. 
متأسفانه سران مرتجع برخي كشورهاي منطقه نيز 
به جاي فهم صحيح اين ترفند رژيم صهيونيستي، در 
خفا و آشكار با اين رژيم فاسد و غاصب طرح دوستي 
مي ريزند. رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه خوشبختانه 
جوانان فلسطيني بدون كمك كشورهاي منطقه از 
سرزمين خود دفاع مي كنند، اظهار كرد: ملت هاي 
مس��لمان بيدار هس��تند و اميدواريم دولت هاي 
اسلامي نيز همپاي ملت هايشان مسئله فلسطين 
را مس��ئله خود بدانند و مس��ائل جعلي براي خود 
نتراش��ند. اين دولت ها بايد بدانند كه امريكا براي 
دوستي به سراغش��ان نمي رود بلكه هدفش از اين 

رفت و آمدها خالي كردن كيسه آنهاست. 
آيت الله آملي لاريجاني در بخش پاياني سخنان خود 
با اشاره به جلسه روز گذشته سران قوا اين نشست را 
بسيار مفيد توصيف كرد و گفت: امروز بحث اقتصاد و 
معيشت، مسئله اول كشور است و همه قوا بايد دست 
به دست هم دهند تا معضلات موجود در مسير توليد 

و اشتغال رفع شود. 
رئيس قوه قضائيه با اش��اره به طرح پيشنهادي در 
جلسه سران قوا براي اتكا به سرمايه هاي داخلي در 
كنار جذب سرمايه هاي خارجي تصريح كرد: با توجه 
به اينكه مجموعه سرمايه هاي نزد مردم بسيار قابل 
توجه است و براي اينكه راهي براي تحريك توليد و 
اشتغال بيابيم نيازمند بسته هاي تشويقي � حمايتي 
هستيم كه براي تهيه اين مشوق ها بايد هر سه قوه 

همكاري كنند. 
آيت الله آملي لاريجاني با بيان اينكه رئيس جمهور 
محترم و رئيس محترم مجلس نيز نياز به چنين 
مشوقي را تأييد كردند، اظهار كرد: قوه قضائيه 
نيز وظيفه تأمين امنيت اقتصادي را برعهده دارد 
و لازم است اين بس��ته هاي حمايتي � تشويقي 
در كنار اقدامات قوه قضائيه براي تأمين امنيت 
اقتصادي و امنيت سرمايه گذاري تهيه و تدوين 
ش��ود. س��رمايه گذار بايد بدان��د در فضايي كه 
س��رمايه او در بانك ها 20 درصد س��ود قطعي 
خواهد داش��ت چگونه مي تواند ريس��ك كار در 
فضاي��ي كه س��ود آن قطعي نيس��ت را بپذيرد. 
رئيس ق��وه قضائيه ب��ا اعلام آمادگي دس��تگاه 
قضا ب��راي هم��كاري در جهت تهي��ه و اجراي 
بسته هاي حمايتي � تشويقي در راستاي تحقق 
سياس��ت هاي اقتصاد مقاومتي تصريح كرد: در 
اين زمينه بايد كميته اي از متخصصان و اهل فن 
تشكيل شود تا با مطالعات دقيق مشوق هاي لازم 

به شكل فني و دقيقي تهيه شوند. 

سردار غيب پرور:  بسيج بايد متناسب با اقتضائات انقلاب متحول شود
رئيس سازمان بسيج مستضعفين گفت: كانون هاي بسيج اساتيد 
بايد ابتكار عمل را در دانش�گاه ها به دس�ت گيرند و با تعامل با 
دانشجويان بسيجي گفتمان انقلابي در دانشگاه ها را تقويت كنند. 
به گزارش فارس، سردار غلامحسين غيب پرور، رئيس سازمان بسيج 
مستضعفين ديروز در جلسه هم انديشي مسئولان بسيج اساتيد با 
اشاره به اهميت بسيج اس��اتيد در جامعه و دانشگاه ها، گفت: انتظار 
جامعه از بسيج اساتيد جريان سازي در ذيل گفتمان انقلابي است. وي 
با تأكيد بر نقش آفريني اساتيد بسيجي در تحولات اجتماعي گفت: 
استادان بسيجي به عنوان اقشار فرهيخته در جامعه و در ميان اقشار 
بس��يج مي توانند به عنوان افراد صاحب نفوذ منشأ تحولات زيادي 
باش��ند. غيب پرور با اشاره به اينكه هرچه در مس��ير انقلاب جلوتر 
مي رويم با عرصه هاي جديدي از دش��مني هاي نظام سلطه مواجه 

مي شويم، افزود: براي مقابله با دشمني هاي جديد عليه كشور بايد با 
برنامه از پيش طراحي شده حركت كنيم. وي در ادامه با تأكيد بر تهيه 
نقشه راه براي بسيج اساتيد گفت: متناسب با اقتضائات روز جامعه 
و مسائلي كه براي كشور وجود دارد بسيج اساتيد بايد با نگاه تحول 
انقلابي و تكيه بر انديشه هاي ناب امام و رهبري با تهيه نقشه راه بيش 

از گذشته به نقش آفريني در جامعه بپردازند.
 غيب پرور در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به فضاي عمومي 
دانشگاه ها گفت: ترويج گفتمان انقلابي و تبيين منافع ملي در جمع 
دانشگاهيان ضرورتي است كه اساتيد بسيجي در جهت تحقق آن 
بايد اقدام كنند. وي ارتباط گيري و تعامل با اس��اتيد و دانشجويان 
دانشگاه ها را به منظور جذب آنان به انقلاب از جمله اقدامات اساتيد 
بسيجي عنوان كرد و گفت: كانون هاي بسيج اساتيد مراكز حمايت 

از انقلاب و منافع كشور در دانشگاه ها هستند و بايد بيش از گذشته 
تقويت ش��وند.  غيب پرور با تأكي��د بر جذب حداكثري اس��اتيد و 
دانشجويان به گفتمان انقلابي افزود: بايد شجره بسيج را چنان تنومند 
كنيم كه در مقابل هر طوفاني عليه انقلاب اسلامي بتوانيم مقاومت 
كنيم. وي با تأكيد بر هم افزايي و اثر بخشي فعاليت هاي بسيجيان در 
دانشگاه ها خواستار تعامل نيروهاي فعال بسيج در دانشگاه هاي كشور 
شد و افزود: كانون هاي بسيج اساتيد بايد ابتكار عمل را در دانشگاه ها 
به دست گيرند و با تعامل با دانشجويان بسيجي گفتمان انقلابي در 
دانشگاه ها را تقويت كنند. غيب پرور در پايان با اشاره به اينكه رويكرد 
سازمان بسيج تمركز زدايي در برنامه هاست، گفت: تلاش ما اين است 
اقشار بس��يج با رويكرد تفهمي در محيط پيراموني خود اثر گذاري 

حداكثري داشته باشند. 

       دولت    

 واعظی:  فشار و كمپين سازي در انتخاب كابينه بي اثر است

وزي�ر ارتباط�ات و فن�اوري اطلاع�ات تأكي�د ك�رد ك�ه 
و  سياس�ي  چهره ه�اي  از  رئيس جمه�وري  ش�ناخت 
همكارانش دقيق اس�ت و فش�ار سياس�ي و كمپين س�ازي ها 
در انتخ�اب اعض�اي كابين�ه دوازده�م ب�ي اث�ر اس�ت. 
اين واكنش پس از آن صورت گرفته اس��ت ك��ه اصلاح طلبان طي 
ماه هاي اخير كوش��يده اند با اين توجيه كه روحاني پيروزي اش را 
مديون آنهاست، بنابراين بايد سهم اين جريان در كابينه دوازدهم 
لحاظ شود، فشارهاي پنهان و آشكار گس��ترده اي را براي تصدي 

وزارتخانه هاي مختلف آغاز كرده اند. 
محمود واعظي كه از او ب��ه عنوان يكي از اعض��اي محوري و موثر 

كابينه روحاني ياد مي ش��ود و گفته مي ش��ود در دول��ت دوازدهم 
رئيس دفتر رئيس جمهور خواهد ش��د، روز گذش��ته در پاس��خ به 
س��وال ايرنا درباره كمپين هاي تبليغاتي و همچنين خبرس��ازي 
درخصوص همكاران رئيس جمهوري با هدف تأثير گذاري بر چينش 
كابينه دوازدهم، افزود: آنها كه فك��ر مي كنند رئيس جمهور تحت 
تأثير كمپين س��ازي هاي همكاران خود را تعيي��ن، جابه جا يا كنار 

مي گذارند، معلوم است كه هنوز وي را نشناخته اند. 
وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات ادامه داد: به جريان هاي سياسي و 
رسانه اي چه در فضاي رسمي و چه فضاي مجازي توصيه مي شود در 
جهت وحدت و همدلي گام بردارند و اينگونه فضاسازي ها تأثيري در 

تصميمات رئيس جمهوري ندارد. وي در پاسخ به سوال ديگري مبني 
بر اينكه گفته مي شود برخي افراد در چينش كابينه نقش اصلي را بر 
عهده دارند، گفت: رئيس جمهوري با طيف متنوعي از شخصيت ها 
و گروه هاي سياسي مش��ورت مي كنند ولي نهايتاً خود در انتخاب 
همكاران تصميم مي گيرند. واعظي در پايان تأكيد كرد: همانطور كه 
دكتر روحاني تأكيد دارد، دولت دوازدهم نيز تك جناحي نخواهد 
بود. چنانكه جريان هايي معت��دل در دولت حض��ور دارند و وي از 
چهره هاي توانمندي كه معتقد به مشي اعتدالي و ملتزم به رويكرد 
اكثريت رأي دهندگان در انتخابات دوازدهم باشند، براي خدمت به 

مردم استفاده خواهند كرد. 

ژه
وی

شهرداردرسایه

روزي محمد رضا عارف گفته بود چالش هاي انتخاب ش��هردار 
را نبايد به سطح جامعه بكش��انيم؛ حالا دقيقاً موضوع برعكس 
آن چيزي شده كه عارف مي خواست و هر روز حاشيه اي جديد 
از انتخاب شهردار تهران به گوش مي رس��د. در تازه ترين خبر، 
حسين مرعش��ي گفته كه »من و آقاي نجفي بنا داريم برنامه 
مشتركي براي اداره شهر تهران ارائه كنيم... من و آقاي نجفي از 
هم جدا نيستيم كه بخواهيم ائتلاف كنيم، ائتلاف جايي معني 
مي دهد كه جدايي باشد اما ما سيبي هستيم كه از وسط دو نصف 
شده ايم... « سخنگوي كارگزاران خاطرنش��ان كرد: »اگر آقاي 
نجفي شهردار شود من اتاق فكر ايشان مي شوم و اگر من شهردار 
شوم او اتاق فكر من مي شود... زماني كه تكليف آقاي نجفي براي 
حضور در ش��هرداري تهران روشن نش��ده انصراف يا  قطعيت 

كانديداتوري ام را به صلاح نمي دانم.«
سخنان مرعشي يعني يا من شهردار هس��تم يا  نجفي؛ و باقي 
كانديداها ويترين نمايش مردم سالاري اصلاح طلبان هستند؛ 
آنچنان كه الهه كولايي چنان كه خود اصلاح طلبان اذعان كردند، 
را براي ويترين در ميان كانديداهاي ش��هرداري جاي دادند... و 

در هر حال يعني شهرداري بايد سهم كارگزاران باشد و لاغير. 
مرعشي البته گويا به همين سهم هم راضي نيست و پاي رياست 
شورا را هم وسط مي آورد: »اميدواريم ان شاءالله محسن هاشمي 
در شورا رياست را برعهده بگيرد. البته اين بستگي به نظر اعضاي 
شورا دارد اما به نظر من افكار عمومي اين تقاضا را دارد كه محسن 

هاشمي رياست شورا را داشته باشد.«
از سويي با توجه به بيماري قلبي نجفي كه او را از ادامه كارش در 
ميراث فرهنگي بازداشت و به خاطرش استعفا داد و با توجه به 
سخنان مرعشي، به نظر مي رسد تهران با دو شهردار اداره خواهد 
شد يا  شهرداري با عنوان رسمي يا ش��هرداري در سايه! در هر 
حال ترس آن است كه شهرداري تهران تبديل به حياط خلوت 
كارگزاران شود و مناسبات سياسي يا  اقتصادي به جاي مناسبات 

اجتماعي و فرهنگي بر آن حاكم شود. 
تشكرجالبازظریف


  موضع گيري وزير خارجه در مصاحبه با خبرنگاري امريكايي كه 
براي بالاترين مقام ديپلماتيك كشور عادي و معمول است، باعث 
شد تا سخنگوي شوراي نگهبان از او تشكر كند. شايد چون ظريف 

را كمتر اينگونه ديده ايم. 
عباسعلي كدخدايي، عضو حقوقدان و سخنگوي شوراي نگهبان 

با انتش��ار فيلمي از گفت وگوي محمدجواد ظري��ف وزير امور 
خارجه كش��ورمان با يك خبرنگار امريكايي، از ظريف به دليل 
»دفاع از انتخابات در ايران« تشكر كرد. ظريف در اين گفت وگو، 
در پاس��خ به تلاش خبرنگار امريكايي براي القاي تقلبي بودن 
انتخابات در ايران و رقابتي نبودن آن، تأكيد مي كند كه »مردم 
10 ساعت در صف هاي رأي نمي ايس��تند كه در يك انتخابات 

تقلبي شركت كنند.« 
ظريف در اي��ن گفت وگو همچنين با ذكر نمونه هايي از  س��از و 
كارهاي بررس��ي صلاحيت نامزدهاي رياس��ت جمهوري در 
انتخابات امريكا، از ساز و كار بررسي صلاحيت نامزدها از سوي 

شوراي نگهبان دفاع مي كند. 
ظريف در سال هاي اخير آنقدر مشغول برجام و دفاع از آن بوده 
كه اين موضوع گيري خوب و در عين حال عادي براي يك وزير 
خارجه، باعث شود توجهات به او جلب شود. رهبر انقلاب ظريف 
را فرد متدين و با وجدان و با احساس مسئوليت توصيف مي كنند 
و شايد برخي چه موافق و چه مخالف ظريف نخواستند اين وجه 
شخصيتي او ديده ش��ود. ظريفي كه اجازه نمي دهد خبرنگار 
امريكايي انتخابات اي��ران را تخطئه كند حتم��اً مطلوب تر از 
ظريفي است كه در مذاكرات خارجي پاي رقيب سياسي داخلي 

را وسط مي كشد. 

      ميزان: مراسم تنفيذ حكم رياس��ت جمهوري دوازدهم پنج شنبه 
هفته جاري 12 مرداد از ساعت 10 صبح در حسينيه امام خميني )ره( 
با حضور رهبر معظم انقلاب، رؤساي قواي مقننه و قضائيه، مسئولان 
كشوري و لشكري، نمايندگان مجلس شوراي اس��لامي و كارگزاران 

نظام برگزار مي شود. 
      مهر :   اميرعبداللهيان دستيار ويژه رئيس مجلس  در ديدار رئيس 
مجلس لبنان:  تهران به حمايت های خود از محور مقاومت در مبارزه با 

تجاوزات صهيونيست ها ادامه می دهد.

       بسیج    


